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Skolebestyrelsesmøde Hvidebækskolen 

 

 

Mødedato: 21. maj 2025 

Klokken 17.00 – 20.00 

MEDLEMMER: Christian Bechsgaard, Ditte Andersen, Dean L.V. Larsen, Louise M. Jensen, Mia L. A. 

Jensen 

MEDARB.REP.: Ann Endrup, Michael Hørlyk  

SKOLELEDELSEN: Jimmy Sørensen, Line Mie Hjorth Christensen 

ELEVREPRÆSENTANTER: Formændinder: Emma Mørum 8.B og Lærke Egelund Jørgensen 8.A 

FRAVÆRENDE: Mille Thygesen, Michele Smith, Emma Mørum 8.B og Lærke Egelund Jørgensen 8.A 

 17.00-17.30 Elevråd - Orientering og debat om elevrådets punkter: 

● Punkter fra elevrådet: 

AH orienterede kort om elevrådsfrokost for skolens elevrødder afholdt i mandags.  

Elevrådet har fået evalueret skoleårets elevrådsmøder og indsatser, samt drøftet 

kommende skoleårsfokus områder, hvor der blandt andet skal drøftes og arbejdes med 

”elevadfærd ved undervisning varetaget af vikarer” og generelt sprogbrug overfor 

hinanden. Elevrådet vil have fokus på elevtrivsel og eget ansvar, mere end fx fysiske 

rammer. 

Ledelsen understøtter med at orientere om, at der også vil være fokus på lærernes 

ansvar ift. fx vikarmateriale, ugeplaner og årsplaner, så vikarerne har de bedste 

forudsætninger for at varetage undervisningen til gavn for elevernes trivsel og faglige 

udvikling. 

17.30–17.30 Beslutningspunkter 

● Godkendelse af revidering af mobil-politik 

Skolebestyrelsen har over skoleåret genbesøgt mobilpolitikken. Skolebestyrelsen 

beslutter at fastholde nuværende mobil politik. Politikken dato stemples og lægges på 

hjemmesiden. 

17.30-18.30 Orienteringspunkter 

● Nyt fra: 

Formand, Ledelse, Storteam, Øvrige medlemmer 

 

Formand: Skoleledelsen og bestyrelsen har modtaget henvendelser vedr. skolemad. 

Henvendelserne afslås. 
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Ledelsen: Skoleårets planlægning er i fuld gang og fagfordelingen er ved at være 

endelig på plads. Om ganske kort tid går skemalægning og tastearbejdet ift 

opgaveoversigterne i gang. 

 

Skoleplanen for 2025-2026 er ved at være færdig og vil blive gennemgået med skolens 

lærere primo juni. Skoleplanen beskriver rammer, tid og indsatser på skolen. 

 

Ledelsen har haft møde vedr. kommende ombygning. Ombygningen er projekteret og 

startes forventeligt til aug.2025. Første etape – administrations- og personalerum - bør 

jvf. planen stå klar dec.2025. Tidligere omtalte kapacitets udfordringer forventes løst 

ved at skabe to nye klasselokaler over D-gangen (tidligere bogdepot) 

 

Storteammøde: På sidste storteammøde arbejdede personalet med trivselsmålingen, 

som også vil være datagrundlag for kommende skoleårs drøftelser og indsatser. Skolen 

har valgt at tilkøbe trivselsprogram (klassetrivsel.dk), som kan være med til at 

identificere udfordringer og ressourcer. Datarapporten vil blive forelagt bestyrelsen til 

kommende skolebestyrelsesmøde (d.18.juni 2025.) 

 

● Lokalforening af Skole og Forældre 

Der er stiftende generalforsamling d.3.juni kl.17.00 i Ubbys forsamlingshus. Alle 

skolebestyrelsesmedlemmer har mulighed for at deltage. Hvidebækskolen har tre 

repræsentanter med til mødet. 

● Møde med BFU 

Der har været dialogmøde med udvalget omkring blandt andet fraværsindsatser, 

databaseret ledelse, bæredygtige skoler m.m. Hvidebækskolens formand stod for 

oplæg omkring data på fraværsdelen. 

● Ny folkeskolereform 

Ledelsen orienterede og gennemgik slides omkring den nye kvalitetsreform – proces og 

initiativer -, som træder i kraft aug.2025, herunder hvilke områder skolebestyrelsen 

har mulighed for at præge, timebank, timetalsfordeling, kortere skoledage, afskaffelse 

af obligatorisk projektopgave, indsatser ift de 10 % svageste elever, afskaffelse af 

understøttende undervisning, juniormesterlærer m.m.  

• Trafikbestilling 

Skolen har modtaget mail omkring ønsker/behov til eventuel trafikbestilling. 

Formanden har meldt ind at der er ønsket om ændrede tider ift bussen fra Årby siden, 

da eleverne ofte kommer for sent grundet bussen. 

● Børnesyn – Temadag 

Skolebestyrelsen må stille med en repræsentant til kommende temamøde (27.maj). 

Ingen forældrerepræsentanter kan deltage. 
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18.30-20.00 Debatpunkter 

● Evaluering på Skolefest 14. marts 

Der var stor opbakning omkring skoleårets skolefest og ledelse, medarbejdere og 

forældrerepræsentanter har fået rigtig mange positive tilkendegivelser fra både de 

besøgende – forældre vel som elever og elever. 

Næste gang vil der blive lavet en mobil-boks når der skal købes ”klippekort”, samt 

blive oplyst på forhånd, hvad tingene i ”byen” koster. 

I kommende skoleår vil der blive afholdt ”by-uge og skolefest” i uge 39, hvor succesen 

vil blive gentaget.  

● Elevfravær 

Ledelsen fremviste data over skolens fravær, som fortsat er for højt og bekymrende. 

Skolebestyrelse, ledelse og medarbejdere er alle enige i, at det kalder på 

opmærksomhed og indsatser. Særligt er andelen af elever på skolen med fravær 

mellem 10%-20% og 20%-30% bekymrende og noget, som skolebestyrelsen ønsker at 

blive mere nysgerrig på. 

Ledelsen fremlagde to begreber omkring fravær som vil blive løftet politisk – 

”mentalfravær med bekymring” og ”mentalfravær uden bekymring”. Målet er at der 

fremadrettet vil være fokus og indsatser for de elever der har forhøjet ”mentalfravær 

med bekymring”. 

● Timebank 

Ledelsen fremlagde oversigten over (almen)skolens timebank, som skolebestyrelsen 

drøftede ud fra. Skolen fortsætter med 60 min lektioner i skoleåret 2025-2026 og der 

er lavet en plan for timefordelingen på hele skolen.  

Ingen elever på Hvidebækskolen vil i kommende skoleår have undervisning efter 

kl.14.00. De fleste timer til timebanken hentes på mellemtrinet og i udskolingen. 

Samlet set giver det 1160 timer årligt svarende til 29 timer ugentligt, som skal bruges 

på indsatser der skal være med til at styrke kvaliteten på Hvidebækskolen. 

Ledelsens og MED udvalgets oplæg til indsatser skal findes i: 

- Kortere skoledage for alle elever 

- Styrket indsats og brug af PLC 

- Styrket faglig indsats ved brug af to-lærer i 9.kl. (dansk/matematik) 

- Ressourceperson (Marte Meo) 

- Styrket indsats i forhold til brug af vejledere (dansk/matematik) 

- Læringscafé (lokalt valgfag uden for skoletid – torsdag 14.00-15.00) 

- Styrket indsats i SFO – fokus på trivsel og fællesskab 
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En samlet skolebestyrelse anerkender ledelsens tanker for kommende skoleår og 

bakker op om planen og afkortning af skoledagens længde på alle årgange. Plan og 

indsatser evalueres primo 2026 med henblik på skoleåret 2026-2027. 

● Emner til årsberetning 

Udskydes til næste skolebestyrelsesmøde. 

Alle ordinære møder er fra kl.17.00-19.00 

Mødedatoer: 18/6-25 

  


